
Zeer Geheim 

Ex.nr. 

Nr.8030 Bespreking tussen een d e l e g a t i e u i t de 
Ministerraad met de v o o r z i t t e r van de Europese 

Commissie de heer Roy Jenkins, gehouden 
op maandag 21 maart 1977 i n het 
Catshuis van 14.30 t o t 17 uur 

Aanwezig van Nederlandse kant: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Den Uyl 
en de m i n i s t e r s Boersma, Lubbers, Pronk, 
Van der Stee en Van der Stoel en s t a a t s 
s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t alsmede de heren 
Lubbers (PV), I t a l i a n e r (BuZ), Van de Graaf (AZ) 
en H o l t s l a g ( s e c r e t a r i s ) 

Van de kant van de Commissie: de heer Roy Jenkins 
alsmede de heren Michael Jenkins en Audland 

a. Landbouwpo1i t i e k 
De m i n i s t e r - p r e s i d e n t verwelkomt de 

heer Jenkins en z i j n gezelschap en merkt op dat 
reeds gedurende de lunch een n u t t i g e bespreking 
he e f t plaatsgevonden van een a a n t a l onderwerpen. 
Spreker s t e l t voor nu over t e gaan t o t de 
behandeling van de l a n d b o u w p o l i t i e k . De heer 
Jenkins reageert dat het h i e r een zeer gevoelig 
punt b e t r e f t . Door de toenemende d i v e r g e n t i e 
tussen de economieën van de l i d s t a t e n z i j n de 
problemen de l a a t s t e j a r e n toegenomen en z i j n de 
vaste p r i j z e n i n gevaar gekomen. H i j meent dan ook 
dat de monetaire compenserende bedragen (MCB) zo 
snel m o g e l i j k moeten worden weggewerkt. Daarnaast 
acht h i j h e t , met name i n de melksector, een zeer 
groot probleem om af t e komen van de p r o d u k t i e ten 
behoeve van de i n t e r v e n t i e . Spreker i s het geheel 
eens met commissaris Gundelach, d i e h e e f t opgemerkt 
dat zonder een efficiënt gemeenschappelijk landbouw
b e l e i d de EEG n i e t bestaat. Spreker acht het van 
grote betekenis om vóór 1 a p r i l 1977 een akkoord 
te bereiken over de nieuwe landbouwprijzen. Hoe 
eerder een akkoord i s b e r e i k t over deze p r i j z e n , 
hoe eerder kan worden begonnen aan een e f f e c t i e v e 
en zeer noodzakelijke s t r u c t u u r p o l i t i e k . Een 
akkoord over de landbouwprijzen d i e n t n i e t 
s t r i j d i g t e z i j n met een gezonde s t r u c t u u r p o l i t i e k . 
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i n s t i t u t i e s zal moeten worden gestudeerd. Spreker 
meent dat op het i n Leeds Castle halverwege mei te 
organiseren Gymnich-weekend hierover van gedachten 
zou kunnen worden gewisseld tussen de m i n i s t e r s 
van buitenlandse zaken. 

De heer Jenkins merkt op dat de 
mogelijkheid om Amerikaanse fondsen ten behoeve 
van Portugal te gebruiken zeer belangwekkend i s . 
Spreker denkt i n verband met Portugal aan de 
mogelijkheid van een gecoördineerd en concreet 
plan met gefaseerde doeleinden d i e naarmate z i j 
worden ge r e a l i s e e r d b i j d r a g e n t o t de voorbereiding 
van de t o e t r e d i n g t o t de Gemeenschap. Het gaat dus 
n i e t om fondsen zonder meer, maar om een g e r i c h t 
financieringsprogramma dat b i j v . u i t g a a t van 
t o e t r e d i n g op i n d u s t r i e e l t e r r e i n i n 1980 en voor 
de landbouw i n 1985. H i j w i j s t er met nadruk op 
dat de t o e t r e d i n g van Portugal voor dat land een 
ramp wordt a l s de periode voor de t o e t r e d i n g n i e t 
goed wordt g e b r u i k t . H i j waarschuwt voor eventuele 
Franse bezwaren tegen het gebruik van Amerikaanse 
fondsen. De omvang van de fondsen waaraan nu wordt 
gedacht, z u l l e n weieens onvoldoende kunnen b l i j k e n 
te z i j n . Voor het overige c o n s t a t e e r t h i j dat de 
meningen n i e t u i t e e n lopen. H i j s t e l t vast dat t e r 
zake van de Spaanse t o e t r e d i n g geen ideologische 
bezwaren bestaan i n Nederland. De m i n i s t e r - p r e s i d e n t 
b e v e s t i g t dat, maar waarschuwt ervoor dat i n 
Nederland, zoals dat ook i n de Bondsrepubliek het 
geval i s , nauwlettend z a l worden bekeken of i n 
Spanje n i e t meer concessies wordt gegund dan aan 
Portugal. 

c. Wet op de i n v e s t e r i n g s r e k e n i n g 

M i n i s t e r Lubbers l i c h t toe dat i n de 
komende maanden aan het Parlement een b e l a n g r i j k 
stuk wetgeving z a l worden voorgelegd t e r zake van 
de s t i m u l e r i n g van de i n v e s t e r i n g e n . Daarvoor i s 
i n ons land een nieuw systeem ontwikkeld dat 
spreker zou w i l l e n aanduiden a l s een p a r a f i s c a a l 
systeem. Het komt er i n essentie op neer dat een 
gedeelte van de opbrengsten van de inkomsten
b e l a s t i n g en de vennootschapsbelasting wordt 
gereserveerd voor s t i m u l e r i n g van de i n v e s t e r i n g e n . 
Het b e t r e f t h i e r een nieuw systeem dat, i n d i e n het 
e f f e c t i e f z a l b l i j k e n , ook voor andere EEG-landen 
mogelijkheden z a l bieden. Op het ogenblik probeert 
Nederland het a l l e e n t e r e a l i s e r e n en dat betekent 
dat het oordeel van de Europese Commissie moet 
worden ingewonnen. Spreker h e e f t begrepen dat 
commissaris Vouel grote problemen h e e f t met het i n 
Nederland ontworpen systeem. H i j meent tevens dat 
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indien er sprake i s van f i s c a l e s t i m u l e r i n g van 
investeringen de Europese Commissie n i e t over 
bevoegdheden t o t t o e t s i n g b e s c h i k t , t e r w i j l dat 
wel het geval i s b i j een premiesysteem. Het nu aan 
het Nederlandse parlement aangekondigde v o o r s t e l 
gaat ervan u i t dat die delen van het v o o r s t e l d ie 
instemming van de Europese Commissie behoeven pas 
i n werking z u l l e n treden a l s daarover met de 
Commissie een akkoord i s b e r e i k t . Spreker wenst 
ook een algemene d i s c u s s i e met de Europese Commissie 
over de Nederlandse v o o r s t e l l e n en h i j meent dat 
ook de commissarissen O r t o l i en Vredeling een 
op i n i e over het voorgestelde instrumentarium 
zouden moeten geven u i t het oogpunt van macro-
economische p o l i t i e k t e r b e s t r i j d i n g van de 
werkloosheid. Spreker vraagt de heer Jenkins z i c h 
goed t e informeren t e r zake van de Nederlandse 
v o o r s t e l l e n en w e l l i c h t op raadsniveau terzake een 
discussie voor t e bereiden. H i j w i j s t er wel op 
dat de Nederlandse r e g e r i n g m o e i l i j k compromissen 
kan aangaan t e r zake van de nu ingediende voor
s t e l l e n . De heer Jenkins reageert dat h i j v o l l e d i g 
b e r e i d i s het nieuwe instrument t o t s t i m u l e r i n g 
van de i n v e s t e r i n g e n t e bestuderen. Spreker h e e f t 
goede nota genomen van de opmerkingen t e r zake van 
de mededingingsaspecten, maar w i j s t er v o o r t s op 
dat h i j het van h a r t e eens i s met de gedachte dat 
de i n v e s t e r i n g e n i n de w e s t e l i j k e landen iedere 
denkbare stimulans kunnen gebruiken en dat h i j er 
p e r s o o n l i j k zeer i n geïnteresseerd i s i n de 
Nederlandse v o o r s t e l l e n . 

M i n i s t e r Duisenberg w i j s t er nog op dat 
een beoordeling van de Nederlandse v o o r s t e l l e n op 
basis van de bepalingen u i t het verdrag van Rome 
daarom zo m o e i l i j k i s omdat toen d i t verdrag werd 
geschreven de problemen waarmee we nu hebben t e 
kampen nog n i e t i n deze omvang bestonden. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t l e g t er nog eens 
de nadruk op dat t o t nu toe a l t i j d werd gepraat 
over s p e c i f i e k e subsidies d i e a l gauw op gespannen 
voet stonden met het verdrag. De Nederlandse 
v o o r s t e l l e n z i j n geheel nieuw. Het b e t r e f t h i e r 
een macro-economisch instrument met a l s doel de 
nadelige economische trends om t e buigen. Spreker 
acht het met name van betekenis dat het Nederlandse 
systeem a l s een algemeen macro-economische 
instrument wordt bekeken, omdat moet worden 
gevreesd bezwaren van Franse z i j d e d i e ervan u i t 
z u l l e n gaan dat bepaalde b e d r i j f s t a k k e n premies 
van de overheid k r i j g e n . Spreker acht d i t een 
foute benadering van de onderhavige problematiek. 
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Min i s t e r Lubbers s l u i t z ich h i e r b i j aan en merkt 
op dat van u i t Nederlands gezichtspunt binnen 
ongeveer twee maanden een discussie i n de raad 
wordt tegemoet gezien. 

d. Europese Raad van 25 en 26 maart 1977 t e Rome 

De heer Jenkins merkt op dat de commissie 
zich v o o r s t e l t een k o r t d e s c r i p t i e f paper op t e 
s t e l l e n over de economische s i t u a t i e . Daarnaast 
z u l l e n concepten voor v e r k l a r i n g e n over de problemen 
i n de s t a a l s e c t o r en de verhouding met Japan 
worden voorbereid. Spreker hoopt dat het j a a r 1977 
inderdaad beter z a l b l i j k e n u i t t e v a l l e n dan 
vorige j a r e n waren. H i j meent dat het streven naar 
de economische en monetaire unie nog steeds van 
c r u c i a l e betekenis b l i j f t . Het i s noo d z a k e l i j k ook 
in d i e n men ve r a f i s van het u i t e i n d e l i j k e d o e l , t e 
b l i j v e n werken tegen de achtergrond van d i t 
streven. H i j h e e f t wel hoop geput u i t de 
r e s u l t a t e n van de besprekingen tussen k a n s e l i e r 
Schmidt en p r e s i d e n t Giscard d'Estaing van 
afgelopen f e b r u a r i . H i j w i j s t erop dat de 
v e r k l a r i n g d i e aan het eind van deze bespreking i s 
uitgegeven n i e t b l e e f steken i n algemene i n t e n t i e s , 
maar een precieze t e k s t was. Spreker hoopt dat b i j 
de derde bijeenkomst van de Europese Raad d i t j a a r 
i n gemeenschapsverband a c t i e s kunnen worden afge
broken t e r zake van de economische p o l i t i e k . Een 
ander b e l a n g r i j k kenmerk van de economische 
s i t u a t i e i n de Europese Gemeenschap i s het 
ontbreken van een evenwichtige v e r d e l i n g van de 
welvaart. Spreker vraagt naar de indrukken van 
m i n i s t e r Duisenberg t e r zake van z i j n v o o r s t e l l e n 
voor een nauwere economische en monetaire samen
werking. M i n i s t e r Duisenberg reageert dat h i j n i e t 
t e l e u r g e s t e l d i s over de aandacht d i e z i j n voor
s t e l l e n t o t nu toe hebben gekregen. H i j denkt dat 
nog wel een a twee j a a r nodig z i j n om e f f e c t t e 
sorteren. De Bondsrepubliek vormt het voornaamste 
obstakel voor de u i t v o e r i n g van z i j n ideeën. De 
andere l i d s t a t e n hebben geen grote bezwaren 
gemaakt, maar spreker tekent aan dat men v e i l i g 
kon zwijgen i n de wetenschap dat de Bondsrepubliek 
iedere b e s l i s s i n g v o o r l o p i g zou ophouden. Spreker 
heeft de indruk gekregen dat aan Duitse z i j d e 
nogal wat misverstanden over z i j n v o o r s t e l l e n 
bestonden. H i j h e e f t gecorrespondeerd met 
kan s e l i e r Schmidt en hoopt e r i n geslaagd t e z i j n 
de voornaamste bezwaren weg t e nemen. Aan Duitse 
z i j d e bestond met name de vrees dat de v o o r s t e l l e n 
van spreker ertoe zouden l e i d e n dat met name de 


